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országgyűlési képviselő
Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak,
az Országgyűlés elnökének

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a z
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetéke s
minisztérium vezetőjéhez

„Parkoltatott betegek? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mindennapos látvány a kórházakban, hogy elesett, beteg emberek várják órákon keresztül ,
gyakran étlen-szomjan, egyre fogyó türelemmel, hogy megérkezzen értük a betegszállító é s
elvigye őket egy fontos vizsgálatra, vagy éppen haza.

Néhány évvel ezelőttig a betegszállítás a mentőszolgálat feladatkörébe tartozott, ezt követ ően
azonban kettévált a mentés és betegszállítás . Utóbbit azok a szolgáltató cégek végzik ,
amelyek szerződést kötöttek erre a tevékenységre az Országos Egészségbiztosítási Pénztárral .
A jelenleg érvényben lévő szabályok szerint a betegszállítási igények az Országos
Mentőszolgálaton keresztül jutnak el a feladatot teljesít ő szolgáltatókhoz . A háziorvosok,
kórházak által leadott igényeket az OMSZ betegszállítás-irányító központja továbbítja a
területileg illetékes betegszállítókhoz, akik kapacitásaik függvényében végzi k
tevékenységüket . Annak, hogy olykor jelentős késéssel érkezik meg a betegszállító a
páciensért, els ősorban az az oka, hogy a törvény értelmében az OMSZ betegszállítás
irányítóinak minden igényt fel kell venniük, s kiszignózni a területi ellátási kötelezettsé g
szerinti szolgáltatónak, még akkor is, ha annak, nincs már rá kapacitása . Tehát ha nyolcvan
igény jelentkezik az adott területre egy napon, azt is regisztrálják, hiába tud az adott cé g
például maximum ötven beteget elvinni . Gyakori, hogy ha az illetékesek nem rögzítette k
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telefonszámot a szállításkérő lapon, még értesíteni sem tudják a beteget a szállítás várható

késő i időpontjáról .

Jogszabály szerint a beteg otthonába történő betegszállítás megrendelhető, ha a páciens
otthonába való eljutása az elbocsátás napján, illetve más esetben ésszerű időn belül másként
nem biztosított. Az ésszerű idő viszont a kellő kapacitással nem rendelkez ő szolgáltatók
esetében a betegek 7-15 óra gyógyszerelés és ellátás nélküli beteg „parkoltatást” i s

eredményezhet .

Mindezekre tekintettel kérem Tisztelt Miniszter Urat, válaszoljon alábbi kérdéseimre :

Miképp kívánja a Kormány a betegszállítás hatékonyságát el ősegíteni?

A kialakult helyzetre való tekintettel várható-e jogszabályi változás a
betegszállítást illet ően?

Tervezi-e a Kormány a tíz éve változatlan, betegszállításra szánt finanszírozás i
keret növelését ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2016 . január 12 .

Tisztelettel,

uYáes I~szró György
Jobbik
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